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Õhkamise allee hävimisohus

Kui linnavolikogu 
võtab vastu otsuse, siis 
hakkab Elva väikelaste-
kodu baasil loodav siht-
asutus kandma nime 
SA Elva Perekodu.

Uued peremajad Ka-
se ja Järve tänavas val-
mivad aasta lõpuks ja 
seejärel annab sotsiaal-
ministeerium need ta-
suta üle Elva linnale. 
Peremajade haldami-
seks asutab Elva linna-
valitsus sihtasutuse. 

EPP

Elva väikelastekodu 
direktor Kai Räisa tule-
tab kõigile Elva heade-
le inimestele meelde, et 
Elva raamatupoes saab 
septembrikuu esimese 
nädala lõpuni teha an-
netusi kooliminevate-
le lastekodulastele. Sel-
leks tuleb poest osta va-
bal valikul koolitarbeid 
ja need poodi jätta, kust 
need lastekodule edasi 
toimetatakse.

Räisa sõnul ei ole 
oluline osta midagi 
suurt ja kallist, ka väike 
annetus on oluline. EPP

Eelolevast esmaspäe-
vast peatab Sihtasutus 
Kredex vahendite lõp-
pemise tõttu eramaja-
de renoveerimistoetu-
se taotluste vastuvõ-
tu. Taotluste esitamise 
viimane päev on püha-
päev, 26. august.

Kredexile on esita-
tud eramajade renovee-
rimistoetuse saamiseks 
254 taotlust, toetus on 
praeguseks eraldatud 
111 inimesele, keskmi-
ne toetussumma oli 12 
800 eurot.

Eramajade taastuv-
energiatoetuse saami-
seks esitati kokku 252 
taotlust, toetus eralda-
ti 95 inimesele, keskmi-
ne toetussumma oli 10 
900 eurot. Toetust an-
ti 11 väiketuuliku, 64 
päikesekollektori ja 25 
päikesepaneeli paigal-
damiseks.

BNS

Sihtasutus 
saab nime

Toetagem 
lastekodulapsi!

Toetusrahad 
otsas

Leopold Hanseni ra-
jatud allee hävimine 
on vaid aja küsimus.

Sirje Veldi

Paljud elvalased kind-
lasti ei tea, et just Leopold 
Hanseni algatusel rajati 
ja korrastati mitmed lin-
napargid ja alleed. Ühte 
neist, Sinilinnu parkla kõr-
val Moonuse oja kallast-
mööda Kesk tänavalt Ar-
bi järve äärde viiv allee on 
avalikkusele rohkem tut-
tav lihtsalt Hanseni allee-
na, Hansen ise kutsus se-
da Õhkamise alleeks [eel-
mises lehenumbris oli eks-
likult nimetatud Ohkamise 
alleeks – toim.].

Võime vaid aimata, kui-
das omaaegne Vanemuise 
näitleja ja Elva esimene au-
kodanik Leopold Hansen 
tollaste linna untsantsaka-
tega mööda linna jalutas ja 
Arbi järve ääres jalgu pu-
hates unistas Elva kauni-
maks muutmisest.

Kõike ei õnnestu 
päästa

Puiestee tänava reno-
veerimisega alanud Kesk 
tänava ja Arbi järve ümb-
ruse korrastamise projekt 
käsitleb raudteejaama ja 
ajaloolise turuplatsi (Kon-
sumi parkla) vahelist ala 
ajaloolise linnakeskusena. 
Projekteerijad peavad selle 
ala ruumiliselt ühtseks ter-
vikuks muutmist eriti olu-

liseks Elva linna identitee-
di ja ajaloo järjepidevuse 
hoidmisel.

Esialgsel munakivisillu-
tisega Kesk tänaval allee-
puid ei olnud, mistõttu oli 
tänav hoopis avaram. Tä-
navaid hakati korrastama 
ja haljastama 1920.-1930. 
aastatel. Suure tõenäosuse-
ga istutati 20. sajandi esi-
meses pooles ka Kesk täna-
va pärnad ning korrastati 
Hanseni eestvõttel mitmed 
linnapargid ja alleed.

Linna kunagisest kõige 
tähtsamast hoonest, raud-
teejaamast lähtuv allee on 
Elva linnale tähtis ja olu-
line linnakujunduslik ele-
ment, mida püütakse mak-
simaalselt säilitada ning 
uuendada ja tõsta esile ka 
pärnaalleed, mis dendro-
loogide hinnangul on üs-
na kehvas seisus. Seetõttu 
kuuluvad kõik Kesk täna-
va puud projekti elluviimi-
se käigus täielikult väljava-
hetamisele.

Õhkamise allee puud 
olevat Leopold Hanseni en-
da istutatud, mis lisab al-
leele lisaväärtust. Hansen 
kuulus 1930ndatel aastatel 
Elva volikogusse ja oli El-
va metsade revident. Ta oli 
ehitanud Arbi järve soise-
le kaldale maja ja rajanud 
kalatiigid, mis on praegu-
gi alles. Hansenit pidas El-
va koorekiht naljakaks bo-
heemlaseks, sest “ükski 
arukas inimene poleks ju 
sellisele kohale midagi ra-

jama hakanud”. Hoolimata 
volikogu liikme staatusest 
nähti Hansenit linna va-
hel tihti pasteldes patsee-
rimas, kuid “alevivolikogus 
oma kohustusi täites sus-
kas ikka kuldprillid ette”, 
nagu kirjutas 1933. aastal 
kohalik ajaleht Elva Elu.

Hoolimata saksema rah-
va arvamusest, armastas 
Hansen Elvat kogu süda-
mest. Tema Arbi järve ko-
du oli kujunenud väikeseks 
kultuurikeskuseks, kus 
meeldis puhata ka mitme-
tel teatri- ja kirjandushuvi-
listel.

Tema ideede teostumist 
segas alanud sõda, mil-
le käigus 1944. aastal hä-
vis ka tema Arbi järve äär-
ne kodu. Sellegipoolest jäi 
Hansen lõpuni elvalaseks 
ja ehitas Vanemuisest pen-
sionile jäänuna uue kodu 
Vaiksele tänavale, mis on 
viimaseid kuid Tartumaa 
Muuseumi filiaal.

Tuulte meelevallas
Aeg ja inimesed on tei-

nud oma töö ja seadnud 
küsimärgi alla Õhkami-
se allee säilimise või säili-
tamise, mis võiks olla üks 
Kesk tänava äärseid tähis-
tamistväärivamaid objek-
te. Kolmekümne kahek-
sast alleepuust koosneva 
nii öelda Hanseni pärnaal-
lee moodustavad valdavalt 
ühevanuselised harilikud 
pärnad ja üks arukask. Ar-
borist Sulev Järve möödu-

nud aastal teostatud dend-
roloogiline uuring hindab 
Hanseni allee seisukorra 
rahuldavaks ja märgib, et 
38 alleepuust on rahuldava 
tervisega 21 ja halva tervi-
sega viis puud.

“Allee teepervedega pa-
ralleelsete kraavide süven-
dustööde tulemusel on pal-
jude puude juurestikud lä-
bi lõigatud ja puud vajunud 
viltu, üksikud juba mur-
dumisohtlikud,” märgitak-
se uuringus. “Harilike pär-
nade levinud kahjustuseks 
on ulatuslik tüvemädanik. 
Pärnaallee külgneb mõ-
lemalt poolt isetekkeliste 
puistutega, mille tulemu-
sel on kohati pärnade kas-
vuks ebapiisavad valgus-
tingimused.”

Arbi järvele teostatud 
puhastustööde tulemusel 
korrastati järveäärsed kui-
venduskraavid ning Moo-
nuse oja ja teostati raieid 
järve äärsetel kallastel, 
et Kesk tänaval jalutajail 
oleks võimalus läbi pargi-
puude näha Arbi järve.

Õhkamise alleed on rä-
sinud tormituuled ja puud 
on Moonuse oja poole ju-
ba üsna nähtavalt viltu va-
junud. Kuna kaitsvat koos-
lust on ümberringi vähem, 
võib Sulev Järve hinnangul 
järgmine torm veel mõne 
puu teiste najale viltu mur-
da ja vaadete avamine ai-
nult soodustab seda.

“Maa on seal liigniiske, 
juured ei kinnitu korrali-

kult maasse, mõned puud 
on mädanikust kahjusta-
tud ja sellisele alleele on 
tugevad tuuled suur prob-
leem,” ütles Järv ja lisas, et 
allee eluiga on võimatu en-
nustada.

“Allee võib püsida veel 
mitukümmend aastat,” üt-
leb Järv. “Kuid metsaalust 
ei tasuks siiski rohkem 
harvendada – järv paistab 
Kesk tänavalt niigi. Liia-
tigi avanevad hoopis kau-
nimad vaated Arbi järvele 
vastaskaldalt ja lauluvälja-
ku juurest.”

Ka Elva linnavalitsuse 
keskkonnaspetsialist Maa-
rika Upruse hinnangul on 
Hanseni allee seisukord 
kehvem kui aasta tagasi.

“Kuna seal tehti kraa-
ve ja süvendati, siis puud 
on hakanud vajuma,” nen-
dib Uprus ja lisab, et dend-
roloogilisele uuringule toe-
tudes tuleks alleega mida-
gi ette võtta alles siis, kui 
puudest on alles alla kol-
mandiku.

Sulev Järve sõnul 
nõuaks allee taastami-
ne ulatuslikku maaparan-
dust, mis käib linnale ilm-
selt üle jõu. Tänane abilin-
napea Heiki Hansen möö-
nab samuti, et ilmselt ei 
anna praegusi alleepuid 
hukkumisest päästa, kuid 
Kesk tänava projekti reali-
seerumisel võib tulla kõne 
alla samasse kohta uue al-
lee rajamine.

Leopold Hanseni rajatud allee puud võidakse asendada Kesk tänava renoveerimise käigus uutega. Foto: Sirje Veldi
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Olen Elva Postipoissi 
toimetanud üksteist aas-
tat, mis minule endale või 
lugejale võib tunduda üs-
na pikk aeg, linna arengu 
seisukohalt aga kindlasti 
mitte.  

Kui siia elama ja tööle 
tulin, ei olnud Maximat, 
Nupu keskust, Säästumar-
ketit, kumbagi Konsumit, 
Mägra pubi praegusel ku-
jul, Olerexi tanklat ning 
turuplats seisis räämas 
tuulte ja tuvide meeleval-
las. Üsna pisikesed olid ka 
Enics, mõlemad klaasite-
hased, RPM... Aga need on 
äriettevõtted, mille aren-
gus linnal väga suurt rol-
li pole.

Elasin esialgu Mahla-
mäel ja käisin iga päev 
mööda lagunevast ja rää-
mas, raudteejaamast ja 
mõtlesin, et miks ometi se-
da korda ei tehta. Muuseu-
mimaja küljetiivas asuv 
raamatukogu tundus oma 
kõikuvate ja mitmeid kor-
di ülevärvitud punakas-
pruunide tumedate puit-
põrandatega kui halb une-
nägu ja ma ei saanud aru, 
kuidas ühe linna peatäna-
va ääres asub nii ajast ja 
arust lasteaed.

Aga nüüd on meil re-
noveeritud raudteejaam, 
valgusküllane ja kaasaeg-
ne linnaraamatukogu ja 
suurepärase õueala, suu-
re saali ja kaunite ruu-

midega Murumuna laste-
aed. Peedu endine kooli-
maja, mille remontimist 
omal ajal keegi ei julenud 
loota, on nüüd justkui pi-
parkoogimaja keset kena 
männimetsa. Omapärane, 
ilus ja rõõmus on ka Õn-
neseene lasteaed. Möödu-
nud aastal renoveeriti Tar-
tu maantee koolimaja, mis 
lisaks sümpaatsele välja-
nägemisele võib uhkust 
tunda ka selle üle, et seal 
on nüüd lift. Aasta lõpuks 
valmivad lastekodu pere-
majad, mis tulevad linna 
bilanssi ja Elva haiglal val-
mib juurdeehitus, milles 
oma osa ka linnal. Elvas 
on nüüd ka eakate päeva-
keskus ja sotsiaalmaja.

Viimase üheteistkümne 
aasta jooksul on remon-
ditud mõlemad katlama-
jad, peaaegu täielikult ko-
gu linnas välja vahetatud 
vee-, kanalisatsiooni- ja 
soojatorustik, mis on iga 
omavalitsuse jaoks ülisuur 
investeering – sajandi pro-
jekt, kui nii võib öelda.

Eeltoodut arvestades ei 
julge mina küll Elvat ni-
metada arengupeetuse-
ga väikelinnaks. Kui kee-
gi siin üldse võiks millegi 
üle nuriseda, siis ehk kul-
tuuritöötajad, kes tänase-
ni töötavad üsna kitsas-
tes tingimustes ja vajavad 
korralikku kultuurikes-
kust ehk rohkemgi kui ku-

nagi varem.
Volikogu liikmete Ain 

Pedaku ja August Veste-
ri paarinädalatagused väl-
jaütlemised suutsid mind 
aga taas üllatada. Nimelt 
arvas Ain Pedak eksli-
kult, et Sinilinnul on rin-
gidele pakkuda vaid sooja 
ruumi. Tegelikult just seda 
neil polegi. Praegusel kul-
tuurikeskusel on pakku-
da vaid kinosaal, kaks fua-
jeed ja kohvikuruum, mi-
da olude sunnil ka proo-
viruumidena kasutatakse. 
Et paljud kollektiivid pea-
vad harjutama mujal, küll 
raekoja saalis, küll kooli-
maja ja lasteaia ruumides, 
sellest ei tea volinik ilm-
selt midagi. 

August Vester arvab, et 
kultuurikeskust pole meile 
vajagi, sest meil ju vaid 10-
15 lauljat-tantsijat?! Voli-
nik ei ole kursis, et meil on 
siiski ainuüksi mitu koori 
ja tantsukollektiivi, mil-
lest igas on rohkem kui 10-
15 inimest.

Volinikke pahandas, et 
Sinilind tegeleb laatade ja 
saapamüügiga, et see just-
kui võtaks leiva tarbijate 
ühistult? Aga küllap siis 
ei paku Elva kaubandus-
ettevõtted inimestele vaja-
likku ja piisavalt soodsaid 
hindu ja valikut, kui müü-
jad jätkuvalt Elvasse saa-
paid ja muud kaupa müü-
ma tulevad. Pealegi sobib 

Sinilinnu fuajee nendeks 
tegevusteks suurepära-
selt, erinevalt tantsuproo-
videst. 

Mina imetlen siiralt El-
va kultuurikollektiivi-
de visadust ja eestveda-
jate kannatust vaatama-
ta kitsastele oludele siis-
ki elus püsida, korralda-
da kontserte ja muid üri-
tusi. Profikultuurist ära 
hellitatud elvalased ehk ei 
oska aimatagi, et ka oma 
isetegevuslaste esinemine 
võib olla sama nauditav, 
ehk paremgi. Järjest enam 
hindavad ka välismaala-
sed pigem kohalike siirast 
entusiasmi, kui palju näh-
tud-kuuldud proffe. 

Elva malliürituseks ja 
teistele eeskujuks kipuvad 
volikogulased tooma Vere-
vi rannapidusid, mis siia 
igal suvel ka mujalt hulga-
liselt nooremapoolset rah-
vast toob, kuigi kohalikelt 
une viib. Kahtlen süga-
valt, kas meil selliseid üri-
tusi suve jooksul rohkem 
vaja olekski. Ja kas meile 
piisab, kui ülejäänud Ees-
tile seostub Elva eelkõige 
Verevi järve rannapidude 
ja tissi-missi valimistega? 

Tänavusse kultuurisu-
vesse tõid värskust Vere-
vi motelli terrassikontser-
did, mis kindlasti korral-
dajatele kasumit ei tooda, 
kuid väikelinna suveõhtu-
tesse siiski imehästi sobi-

vad, nagu ka Elvaff.
Selliseid väiksemaid 

õdusaid peopaiku, kus 
kuuleks elavat muusikat, 
saaks natuke tantsida ja 
lummavat päikseloojan-
gut nautida, võiks Elvas 
olla muidugi mujalgi. Uu-
de arengukavasse kirjuta-
tud loodusspaa ideega so-
biks see igal juhul pare-
mini, kui tohutuid masse 
kokku toov lärmakas läbu-
üritus. Ja küllap on ka ko-
halikke muusikuid, kes su-
veõhtutel meelsasti rahva-
le ja oma lõbuks mängik-
sid, kasvõi tantsuks või 
taustaks.

Aga kuniks me ise ka ei 
tea, mida me siis õigupoo-
lest tahame, näebki iga-
üks probleemi (“nõgest”) 
ainult oma mätta otsast, 
viriseb ja nuriseb ning ai-
nult nõuab. Ühes on selgu-
sele jõutud – Elvas on kõik 
jätkuvalt ainult halvasti. 

Kui me kunagi jõuak-
sime niikaugele, et meid 
päevast päeva häiriva “nõ-
gese” oma mõtte- ja käi-
gurajalt välja juuriksime, 
oleks väga palju tehtud ka 
selle armsa rohelise linna-
kese heakorra heaks. Siis 
ehk enam ei olekski Elva 
nii närviliselt depressiivne 
väikelinn.

Sirje Veldi, 
toimetaja

Suve hakul kogu-
ti kolmes Balti riigis 
toetusallkirju Bal-
ti riikide valitsus-
väliste põllumajan-
dusorganisatsiooni-
de ühispetitsiooni-
le, milles nõuti põl-
lumajandustootjate-
le võrdseid konku-
rentsitingimusi. And-
sin oma allkirja mi-
nagi, kuid kripelda-
ma jäi, kas sellest ik-
ka piisab.

Terje Trei,  
Riigikogu maaelu komisjon 
liige, Reformierakond

Kindlasti oleks üks või-
malus edasiseks kiiremaks 
ühtlustumiseks praegus-
tele suurtele toetusesaaja-
tele makstavate summa-
de vähendamine. Niisugu-
ne suhtumine annaks pea-
legi Euroopa Liidule tublis-
ti kokkuhoidu majandusli-
kult keerukal ajal.

Põllumajanduse 
toetamisest ja 
solidaarsusest

Kahekümne aastaga on 
Eesti põllumajanduses te-
gelikult imesid sündinud. 
Üksnes alaga selle aja jook-
sul pidevalt tegelenud ini-
mesed teavad, milline, su-
gugi alati mitte rahaga 
mõõdetav hind on nende 
imede taga olnud. Need, 
kes karmis konkurentsis 

vee peale jäänud, olnud 
tõesti tublid ning praegu 
oma tootmises tihti kaas-
aegsemad kui paljud muu 
Euroopa ametivennad.

Eesti valitsus otsib või-
malusi, et järgmise aasta 
eelarves põllumajanduse 
täiendavateks otsetoetus-
teks raha leida. Nii pea- kui 
rahandusminister on seda 
kinnitanud. Soov meie põl-
lumehi toetada on olemas. 
Samal ajal jätkub võitlus 
õiglase kohtlemise eest ka 
Euroopa Liiduga läbi rääki-
des. Peamine vastutaja siin 
on põllumajandusminister, 
kuid ka näiteks välisminis-
ter Paet on mitut puhku 
märkinud, et põllumajan-
duse otsetoetused liikmes-
riikides erinevad kordades 
ning see ei ole õigustatud. 
Juuni lõpus ütles Paet ot-

sesõnu, et ebavõrdsed põl-
lumajanduse otsetoetused 
moonutavad Euroopa Lii-
du ühtset siseturgu ja prae-
gusel keerulisel ajal on olu-
line, et sellised moonutu-
sed kaoksid. See omakor-
da aitaks kaasa ka majan-
duse kasvule. Suvel on ra-
handusminister tõsist tööd 
teinud just sellel teemal ja 
väidetavalt lootusrikkalt 
tulevikku vaadates…

Euro stabiilsus on 
Eestile vajalik

Sellel suvel on Riigiko-
gu tõsiselt arutamas, kui-
das tuleks ühiselt jagada 
Euroopa Liidu eelarvepo-
liitika reegleid eiranud rii-
kide võlgu. Euroopa sta-
biilsusmehhanismi (ESMi) 
asutamislepingu ratifitsee-
rimise ja rakendamise sea-
duse eelnõu on tänaseks 
esimese lugemise läbinud. 
Käimas on vaidlused ja esi-
tatakse muudatusettepa-
nekuid. Eelnõu menetlemi-
se kava näeb ette lõpphää-
letuse augusti lõpus.

Mis ikkagi peitub nen-
de tähtede (ESM) taga? 
Kas meid tahetakse paljaks 
röövida? Oskar Lutsu tege-
lase Tõnissoni reaktsioo-
nid avalduvad tänaste eita-
jate poolel. “Mul loog lah-
ti... Oleks teadnud oleks 
kodust ära läinud... Õieti 
polegi teist...” Lepingu toe-
tajate pool kaldub avatu-
ma mõttemaailma poole. 

Kasutades isand Tootsi sõ-
nu: “Ela ise ja lase teistel-
gi elada.”

Muidugi ei ole osalemi-
ne ESM-is nii lihtsakoeline, 
aga vahel on vaja lihtsusta-
da, et mitte jääda ekslema 
tundmatus tihnikus. Ikka 
pilk kõrgemale!

Eestil Euroopas oma 
huvid

Pean tunnistama, et 
mul oli eelnõu arutelu käi-
gus kohati piinlik saalis kõ-
lanud teemaväliste ja po-
pulistlike küsimuste pä-
rast. Samas olid rahandus-
ministri teemakohased sel-
gitused väga hästi esita-
tud. Need nelja ja enama 
tunni jooksul esitatud sei-
sukohad saab kokku võt-
ta kenasti rahandusminist-
ri ühes vastuses: “Eesti on 
ausalt öeldes üks väga väi-
ke punkt Euroopagi kaar-
dil ja Euroopa elab edasi ja 
ajab oma asja edasi ja sel-
gemalt polariseerub. Ees-
ti jääb siis teisele poole-
le lihtsalt. Tema poliitiline 
kapital on kindlasti tuge-
vasti räsitud ja teda vaada-
takse lihtsalt kui ühte oma-
pärast tegelast laua taga. 
Ma arvan, et me ei peaks 
seda positsiooni endale 
tahtma. Euroopa jääb el-
lu, aga meie väärikus kan-
natab kindlasti ja poliitili-
ne kapital selles mõttes, et 
meil on Euroopas väga eri-
nevaid, väga konkreetseid 

huve, väga erinevaid konk-
reetseid arvamusi, kus 
me vajame pidevalt liitla-
si. Sellega tegelevad erine-
vad ministrid, kui te soovi-
te. Lihtsam on ikkagi rää-
kida nendega, kes sust lu-
gu peavad, mitte nendega, 
kes vaatavad sind kui rehe-
pappi, kes sai papi kätte ja 
tõmbas uttu.”

Kohustused ja 
võimalused

Kui nüüd minna taga-
si põllumajandustoetus-
te juurde, siis mõistame ju 
kõik. Selleks, et sirgeselg-
selt nõuda, tuleb olla sir-
ge seljaga ja väärikas. Ees-
ti on vaatamata oma väik-
susele olnud seni väärikas. 
Rahanduses võime end va-
lehäbi tundmata etaloniks 
nimetada lasta.

Kui soovime Euroopas 
stabiilsust ja me pole otsus-
tanud Euroopa Liidust lah-
kuda, siis on ESMi ratifit-
seerimine tänases olukor-
ras ainuvõimalik samm. 
Kõik need poliitikud, kes 
ESMi aruteludes räägivad 
siseriiklikest rahalistest 
vajadustest, püüavad liht-
sat ja odavat populaarsust. 
Ebastabiilne Euroopa ei ta-
ga meile õitsengut. Osale-
mine tähendab kohustu-
si, aga mitteosalemine võ-
tab meilt võimalused. Valik 
on hamletlik “Olla või mit-
te olla?!”

Linnavalitsus suunab 
põhitegevuse eelarvesse 
lisaks 20 852 eurot, mil-
le puhul on tegemist aasta 
jooksul lisandunud sihtots-
tarbeliste vahenditega.

Saadud toetuste eelar-
vet on suurendatud 7906 
euro võrra. Sellest 1500 
eurot tuli haridus- ja tea-
dusministeeriumilt HKK 
Sinilind IT tarvikute soeta-
miseks ja 1349 eurot maa-
valitsuselt noortekeskusele 
lastekaitsepäeva ja inimke-
ti korraldamiseks.

Kultuurkapital eraldas 
kokku 520 eurot sihtsti-
pendiumi Elvas rahvusva-
helise linetantsulaagri kor-
raldamiseks.

Eesti Noorsootöökesku-
selt laekus 254 eurot õpi-
lasmaleva korraldamiseks 
ja 676 eurot toetust huvi-
kooli õpilastele õppeva-
hendite soetamiseks.

Tiigrihüppe Sihtasutus 
eraldas Elva gümnaasiu-
mile 966 eurot mehhatroo-
nika ja robootika valikkur-
suse läbiviimiseks vajaliku 
riistvara soetamiseks.

Koolipiimatoetust lae-
kus Põllumajandusminis-
teeriumilt 1206 eurot ja 
Euroopa Liidult 899 eurot. 
Koolipuuvilja toetust lae-
kus osaühingult Teh-AG 
136 eurot.

Muude tegevuskulude 
reale lisandus 10 613 eu-
rot, sellest Kredexilt 2 138 
eurot elektriautode laadija-
te paigaldamiseks ja 8475 
eurot kindlustushüvitist 
BTA Kindlustuselt maktka-
keskuse avarii tagajärgede 
likvideerimiseks.

Investeerimistegevuse 
eelarve tuludesse on suu-
natud 20 000 eurot, mis 
tuli riigieelarvest muusi-
kakooli katuse remondiks, 
pööningu soojustamiseks 
ja välisuste vahetuseks.

Investeerimistegevuse 
kulud suurenesid 39 893 
euro võrra, millest 8475 
eurot suunati matkakes-
kusele avarii tagajärgede 
likvideerimiseks, 20 000 
muusikakooli katuse re-
mondiks ja 12 392 eurot 
Õuna, Ujula ja Kaja tänava 
remondiks.

Linn eraldas 500 eu-
rot tegevustoetuseks Pee-
du korraldusseltsile, mi-
da kasutati laululava reno-
veerimiseks. HKK Sinilin-
nu eelarveridade vahel tõs-
teti ringi 2300 eurot, mille 
eest soetati Sinilinnule in-
ventari. 1826 euroga toe-
tas linn KÜ Õuna 1 parkla 
ehitamist.

EPP

Euroopa ja Eesti rahaasjadest
Linn võtab vastu 
teise lisaeelarve

UUDISED

Kas me viriseme liiga palju?ToImETaja vEErg

Eesti on 
vaatamata oma 
väiksusele olnud 
seni väärikas.
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Minister lubab 
toetamist jätkata
Suure huvi tõttu on 
tänavuseks ammen-
dunud Kredexi kor-
terelamute rekonst-
rueerimistoetuse va-
hendid, kuid taotlus-
te vastuvõtmine jät-
kub.

Sirje Veldi

Majandus- ja kommu-
nikatsiooniminister Juhan 
Parts on teinud valitsusele 
ettepaneku jätkata elamu-
fondi rekonstrueerimise 
toetamist CO2 kvoodikau-
banduse tuludest. Kui ette-
panek läbi läheb, hakatak-
se esimesel võimalusel taas 
toetusi jagama.

Ministri sõnul on oluli-
ne, et toetuste jagamisse 
vahet sisse ei tuleks, sest 
senine toetusskeem on en-
nast õigustanud ja elamu-
fondi rekonstrueerimi-
ne võimaldab suurt ener-
giasäästu.

Parts pakkus valitsuse-
le välja, et järgmisel aastal 
võiks Kredexi kaudu an-
da laenu viis miljonit eurot 
ja toetusi kümme miljonit 
eurot. 2014. aastal peaks 
need summad kava järgi 
kahekordistuma.

Minister rõhutas, et 
meetme väljatöötamisel oli 
üheks peamiseks kriteeriu-
miks, et renoveerimistoe-
tust kasutades kulud lõpp-
tarbijale ei kasvaks.

“Renoveerimisega sääs-
tetav tasu kütte eest kom-
penseerib laenu tagasi-
makse,” märkis ta.

“Loomulikult on tege-
mist teoreetilise keskmi-
se maja baasil tehtud arvu-
tustega ja tegelikkus võib 
olla lähtuvalt hoone konst-
ruktsioonist, olukorrast ja 
kompaktsusest ka veidi pa-
rem või kehvem,” nentis 
minister.

Ministeerium näeb ra-
haallikana eelkõige CO2 

kvoodikaubanduse tulusid, 
mille jagamise üheks põhi-
mõtteks on, et vähemalt 50 
protsenti müügist saadud 
tuludest suunatakse otse-
selt energiatõhususe kas-
vatamisesse. “Sellisel ju-
hul täidaks CO2 müük üht-
lasi kõige otsesemalt oma 
eesmärki,” nentis ta. “Al-
ternatiivina näeme toetus-
te maksmist ka riigieelar-
vest.”

Kokku on korterelamud 
investeerinud renoveeri-
misse Kredexi rekonstruee-
rimistoetuse abil alates 
2010. aasta septembrist 58 
miljonit eurot. Kredexi ju-
hataja Andrus Treieri sõnul 
jätkatakse praeguste kava-
de kohaselt korterelamute 
rekonstrueerimise finant-
seerimisega järgmisel aas-
tal ja täpsemad summad 
selguvad riigieelarve läbi-
rääkimiste käigus sügisel.

“Kuna rekonstrueeri-
misprotsess võtab alates 
planeerimisest kuni ehita-
miseni aega umbes aasta, 
soovitame kõigil korterela-
mutel, kes soovivad maja 
energiatõhusamaks muuta, 
vajalike ettevalmistöödega 
igal juhul jätkata või alus-
tada, juhul kui seda siiani 
tehtud ei ole,” ütles Treier.

Aktiivselt on Kredexi 
toetust kasutanud ka Elva 
korteriühistud. KÜ Tartu 
mnt 27c oli esimene ühistu 
Eestis, kes sai maksimaal-

se toetuse ehk 35 protsen-
ti renoveerimise kogumak-
sumusest. Paari viimase 
aastaga on Kredexi toel El-
vas ja Käärdis kokku reno-
veeritud kuus kortermaja. 
Enamus neist on saanud 
maksimaalse toetuse. Het-
kel käivad tööd Kirde 16 
ja Õuna 1 kortermajades, 
eeldatavasti rahuldatakse 
ka Pikk 65 toetuse taotlus. 
Enamuse kortermajadest 
Elvas on renoveerinud AS 
Balti Vara Fassaadid. Kok-
ku on Kredex Elva ühistuid 
toetanud  280 100 euroga.

Kredexile esitatud 531 
taotlusest soovib 93 korter-
elamut saada toetust tööde 
maksumusest 35 protsenti, 
166 korterelamut 25 prot-
senti ja 272 korterelamut 
15 protsenti. Toetust saa-
nud majade oodatav ener-
giasääst on 40 protsenti.

Kui mullu seitsme kuuga 
esitati 126 taotlust, siis tä-
navu on sama ajaga toetu-
se saamiseks esitatud 234 
taotlust. Mullusega võrrel-
des on tõusnud 25 ja 35 
protsendilise toetuse saa-
miseks esitatud taotluste 
arv ja seetõttu ka keskmine 
eraldatud toetuse summa.

Korterelamute toetami-
seks kasutati Luksembur-
gi suurhertsogiriigile saas-
tekvootide müügist saadud 
vahendeid.

Elvas
15. augustil murti Tar-

tu maantee kortermaja 
ees lahti sõiduauto bensii-
nipaagi luuk ja varastati 
10 liitrit bensiini maksu-
musega 13.94 eurot. Lõh-
kumisega tekitati kah-
ju 20 eurot. Kahju kokku 
33.94 eurot.

17. augustil avastati, et 
Õuna tänavas asuvast au-
tost VW on varastatud 20 
liitrit bensiini ja lõhutud 
ka küttepaagi korgi kat-
teluuk. Kahju 57.80 eu-
rot. Sama kogus bensiini 
varastati ka teisest Õuna 
tänavas parkinud sõidu-
autost.

18. augustil teatati, et 
kahe päeva jooksul on sis-
se tungitud Õuna tänava 
maja ette pargitud sõidu-
kisse VW. Varastati töö-
riistakast, magnetofon ja 
teisi esemeid. Kahju on 
700 eurot.

18. augustil kella 17.25 
ajal pani 48-aastane mees 
Elva Konsumi müügisaa-
lis enda taskusse paki si-
garette Wall Street Red 
Label koguväärtusega 
2.40 eurot ja läbis kas-
sa kauba eest tasumata. 
Mees peeti kinni ja kaup-
lus sai kauba tagas.

Nõo vallas
21. augustil kella 21.52 

ajal toimus liiklusõnnetus 
Vapramäel, kus sõiduau-
to BMW 523I, mida juh-
tis 25-aastane Viljar, kee-
ras vasakpöörde soorita-
misel ette tagantpoolt lä-
henenud ja otse liikunud 
sõiduautole BMW 520I, 
mida juhtis 29-aastane 
Lauri. Sõiduki BMW 523I 
juht ning sõiduauto BMW 
520I kaasreisija, 15-aas-

tane tütarlaps, toimeta-
ti Tartu Ülikooli Kliini-
kumi. Päästjad eemalda-
sid kahel kokku põrganud 
BMW-l süttimisohu, koris-
tasid sõidutee ning andsid 
kannatanud üle kiirabile.

Konguta vallas
Ööl vastu 21. augustit 

varastati Annikoru külas 
ühismaja ees parklas seis-
nud sõiduauto Audi A4 
paagist 50 liitrit bensiini. 
Kahju koos lõhkumisega 
on 100 eurot.

21. augustil avasta-
ti, et Annikorus on sisse 
murtud maja keldrisse ja 
sealt on varastatud töö-
riistakast koos erinevate 
tööriistadega ja aiakast-
misvoolik koos rullikuga. 
Kahju 530 eurot.

Ööl vastu 22. augustit 
on sisse murtud Anniko-
ru maja keldrisse ja keld-
riboksist on varastatud 
murutrimmer Partner ja 
elektriline kettsaag. Kah-
ju 200 eurot.

Rannu vallas
Ööl vastu 20. augustit 

murti Utukolga külas sis-
se talu garaaži ja abihoo-
nesse. Varastati mootor-
saag Husqvarna, ketaslõi-
kur Metabo, kaks autoa-
kut, neli sõiduauto radiaa-
torit ja kolm soojendusra-
diaatorit, viis elektrimoo-
torit ja 70 liitrit põlluma-
janduslikku diislikütust. 
Hooned asuvad piiramata 
territooriumil.

23. augustil kell 7.18 
käisid päästjad Väike-
Rakke külas juhtunud au-
toõnnetusel, kus aitasid 
kraavi sõitnud Volkswage-
ni teele ning kontrollisid 
tuleohutust.

Igasugused remondi- 
ja ehitustööd meelitavad 
ligi ka neid, kes loodavad 
ehitusplatsil olevaid “jää-
ke” odavalt omastada.

Nii teatas Puiestee 5 
korteriühistu juhatus, 
et suur osa nende maja 
eest üles võetud kõnni-
teeplaatidest, mis olid la-
dustatud maja seina äär-
de, olid 16. augusti hom-
mikuks kadunud. Puies-
tee tänava majade va-
hel on nähtud toimeta-
mas õlgkübaras ja tunke-
des meest, kes ladus plaa-

te tumerohelise sõiduau-
to pagasnikusse.

Korteriühistu juhatus 
loodab varga tabamisel 
valvsate linnakodanike 
abile. Ehk nägi või näeb 
keegi veel samasuguses 
riietuses meest Puiestee 
tänaval toimetamas või 
olete märganud naabri-
õues halle tänavaplaa-
te suurusega 40x40 cm 
(selliseid poes ei müüda), 
siis andke teada telefonil 
5559 1240.

EPP

Korteriühistu Pikk 75 oli esimene sel aastas renoveeritud kortermaja Elvas. Foto: arhiiv

Aidake tabada vargaid!

KrEDExI 
ToETUSEl 
rEnovEErITUD 
KorTErmajaD 
ElvaS
Toetused välja 
makstud:
u KÜ Tartu mnt 27c. - 35%
u KÜ Tööstuse 13 - 25%
u KÜ Elva Puiestee 7 - 35%
u KÜ Väike-Nõlvaku 6 - 
35%
u KÜ Elva Pikk 75 - 35%

Hetkel renoveerimisel:
u KÜ Kirde 16 - 35%
u KÜ Õuna 1 - 35%

Menetluses taotlused:
u Pikk 65 - 35%

Ehitusload väljastatud:
u KÜ Kirde 1a
u KÜ Jaani 7
u KÜ Tartu mnt 27a
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volIKogU KUTSE

Ettevõtluse Arendamise 
Sihtasutuse (EAS) turismi-
arenduskeskus kutsub rei-
sihuvilisi osalema sügise-
ses videoblogis “Eile nägin 
ma Eestimaad”.

“Sel aastal viime osale-
jad seiklema mööda sügi-
sest Eestimaad. Nii otsime 
taaskord paare, kes naudi-
vad puhkamist Eestimaal, 
olgu see siis looduses või 
linnas ja kes on valmis oma 
reisikogemusi video- ja 
tekstiblogi vahendusel teis-
tega jagama,” selgitas EASi 
turismiarenduskeskuse di-
rektor Tarmo Mutso. “Män-
gus osalemiseks tuleb leida 
endale ka reisikaaslane – 
tuttav, sõber, sugulane või 
elukaaslane ning täita osa-
lusankeet,” lisas ta.

Võistlusmängus “Eile 
nägin ma Eestimaad” osa-
lemiseks tuleb Puhka Ees-
tis lehel täita elektrooni-

line osalusankeet hilje-
malt 31. augustiks. Ankee-
tide põhjal valib žürii väl-
ja kümme paari, kellel pa-
lutakse teha proovivideo 
ja vajadusel viiakse läbi ka 
vestlus. Loodavad proovi-
videod lähevad avalikule 
hääletamisele “Puhka Ees-
tis” Facebooki lehele, män-
gus saavad osaleda viis 
enim hääli kogunud paari.

Mängu käigus oota-
vad paare nii sportlikud 
matkad vabas õhus kui 
ka kultuurist ja ajaloo-
hõngust tulvil jalutuskäi-
gud Eestimaa väikeküla-
des ning suuremates linna-
des. “Need viis paari külas-
tavad igal nädalavahetusel 
etteantud sihtkohti. Mars-
ruudi koostamisel kaasame 
võimalikult palju erinevaid 
Eesti paiku, uuemaid ja hu-
vitavamaid vaatamisväär-
susi ja puhkekohti ning ka-

sutame selleks “Puhka Ees-
tis” Reisiplaneerija abi. Tu-
rismiettevõtjad, kes soovi-
vad, et mängus osalejad ka 
neid külastaksid, on ooda-
tud endast märku andma,” 
sõnas Mutso.

Seikluslik sügisene rän-
nak algab 21. septembril 
ja kestab võidukamatel ku-
ni neli nädalat – igal jär-
jestikusel nädalavahetusel 
reedest pühapäevani. Edu-
kaks mängus osalemiseks 
on oluline reisikogemus-
te loominguline ja oskus-
lik edasiandmine. Igal nä-
dalal tuleb osalejatel hääl-
te kogumiseks postitada 
kogetust ja nähtust “Puh-
ka Eestis” Facebooki lehe-
le blogisissekanne nii vi-
deo kui ka tekstina. Viiest 
mängus osalevast paarist 
langeb igal nädalal väl-
ja võistkond, kes on saa-
nud Facebooki keskkonnas 

fännidelt kõige vähem hää-
li. Mängu ja eksklusiivse li-
sapuhkuse Sibulatee poolt 
võidab meeskond, kes suu-
dab neli nädalat mängus 
püsida ning kelle video ko-
gub viimasel hääletusel 
enim meeldib-klikke.

Võistluspaaride poolt 
külastatavad paigad on 
mängu korraldajate poolt 
eelnevalt kindlaks määra-
tud ja seiklejatel ei kaasne 
nende külastamisega seo-
ses lisakulusid.

Mängureeglid ja osa-
lusankeedi leiab aadres-
silt www.puhkaeestis.ee/
et/videoblogi-2012. Vi-
deoblogi “Eile nägin ma 
Eestimaad” saab jälgi-
da, liitudes “Puhka Ees-
tis” Facebooki fännilehe-
ga http://www.facebook.
com/puhkaeestis. Män-
gu korraldab EASi turismi-
arenduskeskus. EAS

2013. aasta alguses ava-
neb Eesti elektriturg väi-
ke- ja kodutarbijatele. Tä-
na saavad Eesti inimesed 
osta elektrit selle ettevõtte 
käest, kelle võrku nad ka-
sutavad, näiteks Eesti Ener-
gia Jaotusvõrk või Imatra 
Elekter. Järgmise aasta 1. 
jaanuarist avaneb aga või-
malus valida sobiv elektri-
müüja erinevate pakkujate 
ja hinnapakettide hulgast. 
Uue elektrimüüja valimi-
ne ei ole kohustus, vaid või-
malus.

Kui mõni kodutarbija en-
dale elektrimüüjat ei vali, 
siis müüb talle elektrit as-
jaomase piirkonna võrguet-
tevõtja – firma, kelle võr-
guga konkreetne tarbija 
ühendatud on. Seega keegi 
elektrienergiata ei jää.

Elektrituru avanemi-
se järel kasutatakse edasi 
olemasolevaid elektrivõr-
ke. Seetõttu ei saa ka pä-
rast 1. jaanuari 2013 valida 
võrguettevõtjat, kes elekt-
rienergia koju või konto-
risse toimetab. Kolmandi-
ku elektriarvest moodusta-
va võrguteenuse tasu koos-
kõlastab ka elektrituru 
avamise järel Konkurent-
siamet, kuna ka tulevikus 
on tegemist loomuliku mo-
nopoliga. Lisaks moodus-
tavad suure osa elektriar-
vest erinevad maksud, mi-
da turu avanemine samuti 
ei mõjuta. Seega puudutab 
turu avanemine vaid kol-
mandikku elektriarvest – 
elektrienergia hinda.

Elva Postipoiss vahen-
dab elektrituru avanemi-
sega seotud küsimusi, mis 
inimestel tekivad, ka edas-
pidi. Alustuseks küsimuste 
ja vastuste noppeid veebile-
helt http://avatud2013.ee.

Ootame ka oma lugeja-
te küsimusi tööpäeviti tele-
fonil 730 9899 või meilitsi 
epoiss@kodu.ee.

Kas ma võin jääda 
elektrita, kui midagi 
ette ei võta?

Ei – ühegi kodu ega ette-
võtte varustamine elektri-
ga ei katke hetkekski ning 

elektrimüüjat saab igaüks 
vahetada ka pärast turu 
avanemist kasvõi igal kuul. 
Neid tarbijad, kes ei soovi 
või ei jõua enne 2013. aas-
tat elektrimüüjat valida, 
varustab elektrienergiaga 
asjaomase piirkonna võr-
guettevõtja üldteenuse raa-
mes. See tähendab, et hin-
na aluseks on eelmise kuu 
kaalutud keskmine börsi-
hind, millele lisandub ette-
võtte mõistlik kasum. Ette-
võtete kasumimarginaal on 
Konkurentsiameti pideva 
vaatluse all.

Mida elektritu-
ru avanemine kaasa 
toob?

Iga kodu või kontor saab 
alates 2013. aastast os-
ta elektrienergiat enda va-
litud elektrimüüjalt. Eri-
nevate elektrimüüjate pa-
kettide ja müügitingimus-
te täpsem sisu selgub 2012. 
aasta teises pooles. Arvata-
vasti tuuakse turule kolme 
tüüpi elektrienergia paket-
te: börsihinnast sõltuvad 
paketid, fikseeritud hin-
naga paketid ja üldteenus. 
Kui uut lepingut ei sõlmi-
ta, siis jätkub täna kehtiv 
leping asjaomase piirkon-
na võrguettevõttega, kes 
müüb tarbijale elektriener-
gia ning toimetab selle ka 
kohale.

Miks elektrituru 
avanemist vaja on?

Elektrituru täielik ava-
nemine 1. jaanuaril 2013 
sunnib Eestis tegutsevaid 

elektrimüüjaid senisest pal-
ju rohkem pingutama. Kui 
seni on elektrimüüjad nau-
tinud paljuski monopool-
set positsiooni, siis avatud 
elektriturul tuleb neil palju 
enam vaeva näha selleks, 
et võita konkurentsiolu-
korras uusi kliente või säi-
litada olemasolevat klien-
dibaasi. Peamine ja kõige 
suurem muudatus, mida 
elektrituru avanemine kaa-
sa toob, on valikuvabadus. 
Iga elektritarbija on vaba 
otsustama, millise ettevõt-
te käest elektrit osta ning 
millal elektrimüüjat vahe-
tada.

Samuti tagab elektritu-
ru avanemine Eesti ener-
giajulgeoleku ja sõltuma-
tuse Venemaa elektriener-
giast. Avatud elektriturg on 
eeltingimus Eesti integree-
rimiseks Euroopa ja Põhja-
maade elektrisüsteemide-
ga. Elektriturgu avamata ei 
ole võimalik luua piisavalt 
elektrienergia edastamise 
välisühendusi Soome, Läti 
ja muu Euroopaga ning ta-
gada tänu investeeringute-
le erinevad elektritootmis-
võimalused Eestis.

Elektrituru avanemises 
lepiti kokku Eesti liitumi-
sel Euroopa Liiduga pea-
aegu 10 aastat tagasi. Kui-
gi Euroopa Liidu elektri-
turg avanes täielikult ju-
ba 2007. aastal, anti Ees-
tile  ühinemislepingus üle-
minekuperiood 2013. aas-
ta 1. jaanuarini. Elektritu-

ru tähtajaks avamata jät-
misel ootab Eestit arvata-
valt märksa karmim karis-
tus kui suhkrutrahv.

Mida ma tegema 
pean?

Iga elektritarbija saab 
valida endale sobiva elekt-
rimüüja, praegu on see või-
malus olnud vaid suurette-
võtetel. Elektrimüüja vali-
misega ei tasu kiirustada: 
võtke vähemat kolm eri-
nevat pakkumist ning kaa-
luge neid rahulikult. In-
fot erinevate müüjate koh-
ta koondatakse ka käesole-
vale veebilehele www.ava-
tud2013.ee. Kui te enda-
le uut elektrimüüjat 1. jaa-
nuariks 2013 ei vali, müüb 
teile elektrienergiat eda-
si teie piirkonna võrguette-
võtja nagu seni.

Ükski kodu ega ettevõ-
te ei pea seoses turu ava-
nemisega mingeid uusi 
seadmeid soetama või mi-
dagi välja vahetama. See-
ga elektrituru avanemi-
ne mingeid lisainvesteerin-
guid tarbijatelt ei nõua.

Uued müüjad ja nende 
pakutavad hinnapaketid 
saavad kättesaadavaks eel-
oleval sügisel. Kui soov on 
hakata uuelt müüjalt elekt-
rit ostma 2013. aasta algu-
sest, siis tuleb uus leping 
elektrimüüjaga sõlmida 
selle aasta 10. detsembriks.

Loe edasi järgmise näda-
la lehest või vaata http://
avatud2013.ee.

Elva Linnavolikogu is-
tung toimub 27. augus-
til 2012.a kell 18.00 lin-
navalitsuse saalis, Kesk 
tn 32

Päevakorra projekt: 
1. Ülevaade Elva Lin-

navalitsuse tegevusest. 
(Toomas Järveoja)

2. Sihtasutuse Elva Pe-
rekodu asutamine. (Too-
mas Järveoja)

3. Elva linna 2012. 
aasta eelarve muutmi-
ne, II lisaeelarve. (Heiki 
Hansen)

4. Hoolduse seadmise, 
hooldaja määramise ja 
hooldajatoetuse maksmi-

se kord Elva linnas. (Alo 
Rebane)

5. Elva linna jäätme-
hoolduseeskirja muutmi-
ne. (Kalev Kepp)

6. Raieloa andmise 
tingimused ja kord. (Ka-
lev Kepp)

7. Maaüksuse Verevi 
järv taotlemine Elva lin-
na munitsipaalomandis-
se. (Kalev Kepp)

8. Volikogu esimehe 
info ja linnavolikogu liik-
mete sõnavõtud.

Leelo Suidt, 
Elva Linnavolikogu 

esimees

Elektrituru avanemisest I

21.08 otsustati:
Anda nõusolek vee 

ja kanalisatsiooni liitu-
misrajatise väljaehitami-
seks aadressil: Herne tn 
8.

Anda raieluba Kase 
tn 27 kinnistul Elva Väi-
kelastekodu peremajade 
ehitamise alas kasvava 
ühe kuusepuu ja Järve tn 
1 kinnistul kasvava kahe 
kasepuu ning ühe männi-
puu raiumiseks; ehituslu-
ba Jaani tn 2 ehitise lam-
mutamiseks.

Lõpetada ennetäht-
aegselt korraldatud jäät-
meveoga mitteliitu-
nuks lugemine aadressil:  
Puiestee tn 18.

Lugeda korralda-
tud jäätmeveoga ajutiselt 
mitteliitunuks jäätme-
valdaja aadressil: Põhja 

tn 14, Vikerkaare tn 23, 
Lõuna tn 2, Lõuna tn 6.

Määrata lapse sünni-
toetus Milvi Pärnale.

Esitada eelnõu lin-
navolikogule: Hoolduse 
seadmine, hooldaja mää-
ramine ja hooldajatoetu-
se maksmise kord Elva 
linnas; Jäätmehooldus-
eeskirja muutmine; Elva 
linna 2012. aasta eelarve 
muutmine, II lisaeelarve; 
Sihtasutuse Elva Pereko-
du asutamine ja põhikir-
ja kinnitamine; Raieloa 
andmise tingimused ja 
kord.

Anda Elva Linnavalit-
suse tänukiri Elva Muu-
sikakooli õpetajatele Val-
dur Parksepale ja Aime 
Vestmannile.

Maia Kukk, 
linnasekretär

lInnavalITSUSE ISTUng

Osalege videoblogis
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26. augustil 60. sün-
nipäeva tähistav Kla-
ra Väiko on enda 
jaoks leidnud koha 
vaimses maailmas 
ega tee elus ühtegi 
asja, millel ei oleks 
toimet või reaalset 
tulemust.

Milvi Kapaun

Olete maatüdruk?
Võib nii öelda küll. Sün-

nikodu oli Meeril Paali ta-
lus. Peres oli viis tütart 
ja kaks poega. Mina olin 
seitsmes laps, mis on maa-
giline number. Koolis käi-
sin nelja kilomeetri kaugu-
sel Nõos, talviti sõitsin eda-
si-tagasi suuskadega. Ku-
na perel oli majanduslikult 
raske, jäi keskkool poole-
li ja läksin tööle, Tartusse 
Eesti Energiamüüki.

Õppisitegi elektri-
kuks?

Jah, olen diplomeeritud 
elektrik. Õppisin Väimela 
näidissovhoostehnikumis 
elektrifitseerimise erialal 
tehnik-elektrikuks. Töö-
tasin energiamüügis eri-
nevatel töökohtadel kaks-
kümmend aastat. Viimas-
tel aastatel olin režiimiin-
sener, minu kontrolli alla 
kuulusid suurtööstused.

Kuidas Saint Gobain 
Sekurit tehasesse töö-
le sattusite?

Elasime abikaasaga El-
vas, käisin Tartusse töö-
le. Tuttavatelt sain teada, 
et Elvas alustatakse tehase 
ehitamisega ja hakati sinna 
kaadrit otsima. Sinilinnus 
oli koosolek, kus reklaami-
ti, millega asutus tegeleb ja 
mida see töö endast kuju-
tab. Täitsin ankeedi, kut-
suti vestlusele ja võeti töö-
le. Sain kvaliteedikontrol-
lija koha, käisin väljaõppel 
Rootsis.

Kas töö aastatega 
rutiinseks pole muu-
tunud?

Üldsegi mitte! Olen ru-
tiini hästitaluv inimene. 
Põnev on, sest kogu aeg 
arenen. Inimene peab en-
dale tööalal leidma sisemi-
se arenguvõimaluse. Kui 
aga töö ei meeldi, siis tuleb 
otsida uusi väljakutseid.

Kas armastate elus 
väljakutseid?

Absoluutselt. Ma võtan 
nad kõik vastu, niipalju kui 
neid tuleb. Paar aastat ta-
gasi osalesin Elva jooksul. 
Alguses mõtlesin, et kuhu 
ma küll ennast topin. Te-
gin kaasa kolm etappi, ühel 
sain veteranidest ka esiko-
ha. Siis mõtlesin, et elu on 
väga põnev – poleks arva-
nud, et lähen veel jooksu-
võistlusele.

Spordil on teie elus 
tähtis koht?

Ma olen alati sporti ar-
mastanud, juba lapsepõl-
vest peale. Erilisi tulemu-
si mul küll ei olnud, kuid 
sport oli üks minu elu osa. 
Olen paljusid alasid proovi-
nud, koos lapselapsega ka 
tennist mänginud. Aman-
da on tubli sporditüdruk, 
minu kunstlik kaaslane. 
Teeme temaga kõike koos. 
Käin tüdrukule võistlustel 
kaasa elamas, tänu tema-

le sattusin ka ise jooksu-
rajale. Viimased kaks aas-
tat olen ka bowlingut män-
ginud ja sellel alal võistel-
nud. Tahe sportida on suur, 
tahaksin panna ennast 
proovile, mingi medali ka 
kuskilt ära tuua. Ei tea küll 
kuskohast või mis alal… 
Mõtlen veel.

Olete aktiivne ja lii-
kuv inimene. Mis an-
nab energiat?

Olen kümme aastat 
praktiseerinud Krišna pü-
hendunud teenimist. Te-
gelen bhakti joogaga, mis 
on armastuse ja pühendu-
muse jooga. Selle juurde 
viis mind mu tütar, kes oli 
grupiga liitunud ülikoolis 
õppimise ajal ja kutsus ka 
mind kaasa. See filosoofia 
pakkus mulle huvi ja rahul-
olu, tundsin, et see on mi-
dagi just minu jaoks.

Mida teile need 
kümme aastat andnud 
on?

Väga palju. Armastust 
kogu looduse vastu, kaas-
tunnet, sõbralikkust. Kõi-
ki häid omadusi, mida pee-
takse väärtuseks. Vaim-
ses maailmas hinnatakse 
alandlikkust ja tagasihoid-
likkust, mis kahjuks selles 
maailmas prioriteet ei ole. 
Need aastad on andnud 
mulle eneseteadvustamise 
ja elu mõtte, on mu maail-
mapilti väga palju avarda-
nud. Ja tervise on andnud, 
mis varem hakkas kergelt 
logisema. Hakkasin reiki-
ga tegelema, olen ka reiki 
meister, minu vaimne õpe-
taja elab Belgias.

Aitate inimesi tasu-
ta?

Reiki on jumala and, ar-
mastuse energia. See on 
minu missioon, reiki ei ole 
rahategemise koht. Ma ei 
tee elus ühtegi asja, mil-
lel ei ole toimet. Kõike, mi-
da ma usun, olen enda elu-
kogemuste põhjal kogenud. 
Minu tegevusel peab olema 
reaalne tulemus. Kui ma 
seda tulemust näen, järeli-
kult asi toimib. Bhakti joo-
ga on minu elu sada prot-
senti muutnud, järelikult ta 
toimib ja see on minu jaoks 

tõde. Igal inimesel on oma 
tõde.

Tähtis on ka õige 
toitumine?

Jah. Olen loobunud li-
hast, kalast ja munast. 
Piim on aga olulisel ko-
hal. Toidutegemisel juhin-
dun vanadest veedadest 
ja arendan ajurveeda toi-
tumist. Retsepte on palju, 
panen sinna toidutegemi-
sel palju armastuslikku pü-
hendumuslikkust. See söök 
toidab peenkehasid ajus, 
mis juhivad inimest selges-
ti mõtlemisele. Seetõttu on 
toit vooruslik ja toob ini-
mesele head. Teen neid toi-
tusid ja pakun ka teistele. 
Käin palju laatadel, kus le-
vitan ja esindan oma Hare 
Krišna taimetoitu. Teen ka 
pirukaid, maiustusi, pakun 
ingverijooki.

Olete ka palverän-
nakutel käinud ja 
templites elanud?

Olen käinud kaks kor-
da Indias palverännakul ja 
elanud templis nädal aega. 
Reisin laias ilmas, igal aas-
tal käin kindlasti ühes ko-
has, kus on Hare Krišna 
tempel. Templites käies uu-
rin ka uusi retsepte, tegut-
sen seal meeleldi köögis.

On veel mõni mee-
listegevus?

Minu suurim hobi on 
metsaskäimine – olen seal 
nagu oma kodus. Käin 
marju korjamas. Kui musti-
kate aeg käes, siis on Kla-
ra metsas puhkusel ja kor-
jab täiesti ennastunusta-
valt mustikaid. Kuigi selg 
valutab ja puus on valus, 
aga metsa ma lähen.

Mis tuleb elus veel 
kindlasti ära teha?

Tahaksin asutada taime-
toidu kohviku. Ja välja an-
da taimetoidu kokaraama-
tu, mis on juba ammu plaa-
nis. Kui olen pensionil, siis 
tahaksin midagi luua ja 
teenida vaimset maailma 
rohkem. Et viia ka inime-
si sellele vaimsele teadvu-
sele lähemale. Et inimesed 
oma eksistentsi puhastak-
sid, mida mina just praegu 
hetkel teen.

Alates käesolevast õp-
peaastast on Elva Muusi-
kakoolis valida kahe erine-
va õppesuuna vahel, need 
on vana hea, aastaküm-
neid kasutatud põhiõpe ja 
uudisena vabaõpe. Põhiõp-
pe suunal on nädalakoor-
mus kaks pillitundi vali-
tud erialal, kaks solfedžo 
ehk muusikalise kirjaosku-
se tundi, üks muusikaloo 
tund (alates kolmandast 
õppeaastast). 

Põhiõppe õppekava alu-
sel õpitakse seitse aastat. 
Õppekava täitnud muusi-
kakooli lõpetajad saavad 
täieliku muusikalise põhi-
hariduse ja õiguse jätkata 
õpinguid järgmise astme 
muusikaõppeasutuses. 

Vabaõppes on nädala-
koormus valitud erialal 
kaks pillitundi, üks koos-
mängu tund (ansambel) 
ja alates kolmandast õppe-
aastast üks valikpilli tund. 

Vabaõppe õppekava alu-
sel ei ole õpiaeg määratle-
tud, õppekava on suunatud 

põhiliselt pilliõppele ja so-
bib suurepäraselt pisut ka-
sinamate muusikaliste eel-
dustega õpilastele ning ju-
ba vanematele õpilastele, 
kes ei jõua seitsmeaastast 
õppekava enne gümnaa-
siumi lõpetamist läbida. 

Vabaõpe on sobilik ka 
täiskasvanutele, kellel ku-
nagi õppimine katkenud 
või kes alles täiskasvanuna 
avastanud enda jaoks muu-
sika ja on soov mõne pilli 
või estraadilaulu saladus-
tega lähemat tutvust teha. 

Vabaõppe üldeesmär-
giks on anda algteadmisi 
muusikast, arendada pilli-
mängu- ja lauluoskust, või-
maldada edukamatel õpi-
lastel osaleda koolis tegut-
sevates ansamblites, val-
mistada ette aktiivseks 
kaasalöömiseks taidluskol-
lektiivides. Eriti sobilikuks 
peetakse vabaõpet kitar-
ri, basskitarri, trummide ja 
estraadilaulu erialal.

Uno Kodu, 
muusikakooli direktor

Möödunud kolmapäe-
val arutasid Elva, Rõngu, 
Rannu ja Puhja vallajuhid 
Cumulus Consulting kon-
sultantide Mihkel Laane 
ja Jaan Urbiga omavalit-
suste ühiste arenduskoo-
lituste läbiviimist ametni-
kele ja volikogu liikmete-
le. Arutelu juhtis SA Tartu 
Ärinõuandla projektijuht 
Asso Uibo.

Kuna osa kohalike oma-
valitsuste ülesannetest ja 
piirkonnale tervikuna olu-
listest tegevustest ei ma-
hu enam ammu ühe oma-
valitsuse piiridesse, püü-
takse ühiskoolitustel an-
da teadmisi strateegilisest 
mõtlemisest, tõhustada 
omavalitsuste koostööd 
piirkonnale tervikuna olu-

listes võtmevaldkondades 
ning koostada reaalne ra-
kenduskava ühistegevus-
teks tulevikus.

Projekti vältel toimub 
kolm ühepäevast ühisse-
minari omavalitsusamet-
nikele ja volikogude liik-
metele, kus analüüsitak-
se koostöövõimalusi tu-
levikuks. Valdkonnad, 
milles ühisosa leidmise-
le keskendutakse on ha-
ridus, sotsiaalhoolekan-
ne/tervishoid ning ener-
gia- ja kommunaalmajan-
dus. Kokkulepitud ühiste-
gevus fikseeritakse ühises 
rakenduskavas ning viiak-
se ellu lähiaastatel.

Koolituspäevi viivad lä-
bi OÜ Cumulus Consul-
ting konsultandid Mihkel 

Laan, Jaan Urb ning Her-
ko Sunts, kes omavad eel-
nevaid kogemusi stratee-
gilise planeerimise ning 
omaval itsustevahel ise 
koostöö arendamisega.

Projektis osalevad Ran-
nu, Rõngu, Elva ja Puh-
ja omavalitsused ning 
Tartu Ärinõuandla. Pro-
jekti kogumaksumus on 
10 056 eurot, millest part-
nerid kannavad omafi-
nantseeringuna 15%. Pro-
jekt rahastatakse meet-
mest “Avalike teenistuja-
te, kohalike omavalitsuste 
ja mittetulundusühingute 
töötajate koolitus ja aren-
damine”.

Merike Järv, 
Elva LV avalikkussuhete juht

Heiki Hansen, 
abilinnapea:

Oleme pool aastat aren-
gukavaga tööd teinud ja 
meie poolt on see valmis. 
Aga nagu alati kipub ot-
sustamise hetkel see tu-
lema kellelegi ootamatult. 

Nii arvasid mõned volik-
ogu liikmed, et suvisel 
puhkuste ja hapukurgi-
hooajal nii tähtsaid asju ei 
arutata ja palusid lisaaega 
aruteluks ja ettepanekute 
tegemiseks. Otsustasime 
neile vastu tulla ja lükata 

arengukava vastuvõtmise 
septembri volikogusse. 
Loodan, et selleks ajaks 
jõuavad kõik oma ette-
panekud esitada. Oota-
me ka linnaelanike ette-
panekuid 10. septemb- 
riks.

Igal inimesel on oma tõde
jUUBIlar Kvaliteedikontrollija Klara Väiko

Klara Väiko musitseerib meeleldi ka india harmooniu-
mil. Foto: Milvi Kapaun

10 aaSTaT
ELVA POSTIPOISS
382, 24.08.2002
u 1. augustist töötab Tar-
tumaa Muuseumi peava-
rahoidjana Heli Zink.
u Eesti taasiseseis-
vumispäeval lõbustas 
elvalasi Sinilinnu kõrval 
parklas demokraatliku 
rahvaerakonna ResPub-
lica valimistuur. Res-
Publica Elva kohaliku 
parteirakukese juhid 
Tea Heinaste ja Arto 
Larm kutsusid elvalasi 
lauluväljakule parema 
Elva üle aru pidama ja 
mõtteid vahetama.
uEesti Noorte meistri-
võistlustelt tennises kuni 
14 aastaste tüdrukute 
paarismängus võitsid 
meistritiitli Teele ja Tuule 
Tani Elva Tenniseklubist. 
Üksikmängus sai Tuule 
hõbemedali.

Muusikakoolis ka vabaõppe õppekava

Novembris algab 
omavalitsuste ühiskoolitus

ÜKS KÜSImUS
Miks ei ole esmaspäevase volikogu istungi päevakorras linna uue 

arengukava vastuvõtmist?
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Laupäeval, 18. au-
gustil oli Verevi rand 
täis sporti. Keskpäe-
val pandi mängu pall 
üle võrkpallivõrgu ja 
selgitati parimad El-
va lahtistel meist-
rivõistlustel ranna-
võrkpallis, kell 17 
anti start Eesti ava-
veeujumise seeria-
võistluste viiendale 
etapile.

Marek Pihlak, Elva 
spordiliidu tegevjuht

Rannavõrkpallis saavu-
tasid naismängijatest esi-
koha naiste turniiri täis-
eduga läbinud Merlin Müür 
ja Kristiina Kopli. Hõbeme-
dali said kaela Annika Te-
der ja Liina Karo, pronks-
medali Bianca Mehine 
ja Mirjam Pedaja. Ühek-
sa meespaari seast jõud-
sid poolfinaali Madis-Ar-
no Küüsvek/Hendrik Kaas-

ma ja Martin Loim/Kunnar 
Kangro. Tasavägise män-
gu võitsid Loim/Kangro 
ja jõudsid läbi lohutusrin-
gi finaali. Teises poolfinaa-
lis läks võitja selgitamiseks 
vaja kolme geimi. Sven 
Kangur/Silver Koni võit-
sid põnevusmängus Ruudo 
Annus/Antti Kivi ja jõudsid 
finaali. Elva meistriks ran-
navõrkpallis tulid 2012. 
aasta Elva Rannakuninga 
esimese ja teise koha oma-
nikud Sven Kangur ja Sil-
ver Koni. Hõbedase autasu 
said Loim/Kangro. Pronk-
sikohtumisest väljus võitja-
na paar Annus/Kivi.

Päikselisel õhtupoolikul 
oli Verevi randa kogune-
nud 70 ujujat, et võistelda 
Eesti ujumisliidu 41. ava-
veeujumise seeriavõistlu-
se 5. etapil. Lisaks eestlas-
tele oli stardis ka kaks uju-
jat Lätist.

Kavas oli neli erineva 
pikkusega distantsi. Har-

rastajad ujusid 1000 meetri 
pikkuse ringi, põhidistant-
sil osalejad 2000 meetrit. 
Põhidistantsi võitis Pekingi 
olümpiamees ning mitme-
kordne Eesti rekordioma-
nik Andres Olvik, kellel 
kulus kahe kilomeetri lä-
bimiseks aega 24.30. Ajaga 
24.35 järgnes legendaarne 
avaveeujuja Bruno Noppo-
nen ja kolmandana ületas 
finišijoone ajaga 24.36 El-
va oma poiss Cevin Anders 
Siim, kes oli ühtlasi ka P14-
19 vanuseklassi võitja.

Naistest oli ajaga 26.57 
kiireim Eve Virkkunen, tei-
sena jõudis finišisse Julia 
Kurbat (27.39) ning kol-
mandana Eesti noor tule-
vikulootus triatlonis Laura 
Kallas (28,59).

Lapsed võistlesid ka-
hes vanuseklassis – kuni 
10-aastased ujusid 75 ja 
11-13aastased 250 meet-
rit. Elva triatlonistidest 
võitis 75 m distantsi Kir-

ke Kool, poistest sai Alex-
Artur Märtmaa teise ko-
ha. Harrastajate distant-
sil saavutas Johannes Sikk 
kolmanda koha. Võistlus-
te noorim osaleja oli 2006. 
aastal sündinud Johanna 
Kübar ning eakaim osaleja 
1936. aastal sündinud Hel-
la Klausen.

Võistlusi toetasid Eesti 
Kultuurkapital, Tartu maa-
valitsus, Elva linnavalitsus, 
A. Le Coq, Premia ja Elva 
spordiliit.

Avaveeujumise seeria-
võistluse kuues ja viimane 
etapp peeti päev hiljem Pü-
hajärvel, kus põhidistant-
si meeste esikolmik oli sa-
ma, mis Elvaski. Võitjana 
puudutas purret esimese-
na Andres Olvik. Cevin An-
ders Siimul jäi Bruno Nop-
poneni järel teisest kohast 
puudu vaid pool sekundit.

18.-19. augustil 
Haanjas toimunud 
Eesti lahtistel meist-
rivõistlustel suve-
biathlonis sai kaks 
tiitlivõitu Kauri Kõiv. 
Oma vanuseklassis 
oli parim Johannes 
Sikk.

Milvi Kapaun

Eesti laskesuusatajad 
võtsid kahel võistluspäe-
val mõõtu laskejooksu in-
dividuaal- ja ühisstardiga 
võistlusel. Rahvusvaheli-
sel võistlusel oli osalejaid 
ka Lätist ja Venemaalt. In-
dividuaalvõistlusel esiko-
ha saavutanud Elva laske-
suusataja Kauri Kõiv oli kii-
reim ka teisel võistluspäe-

val ning tuli kahekordseks 
Eesti meistriks suvebiath-
lonis. Individuaaldistant-
sil tõid kolmikvõidu El-
va suusaklubile Karel Vii-
gipuu (kaotus +40sek.) 
ja Roland Lessing (+59). 
Siim Ala oli 7. Ühisstardiga 
võistlusel tuli teiseks lätla-
ne Oskars Miznieks, kao-
tus Kõivule oli 42 sekundit. 
Kolmanda koha sai Martin 
Pajos (Võru Biathlon). Ka-
rel Viigipuu lõpetas teisel 
võistluspäeval 5. kohaga, 
Siim Ala oli 9. Roland Les-
sing ei startinud.

Naistest võitis meistri-
tiitli mõlemal võistlusalal 
Kadri Lehtla (SK Biathlon).

Elva suusaklubi võistle-
jatest tõi Elvasse veel kaks 
kuldmedalit Johannes Sikk 

M13 vanuseklassis. Mih-
kel Unt sai M15 klassis in-
dividuaaldistantsil 7. ko-
ha, ühisstardiga võistlu-
sel oli ta 5. Kätlian Kilvits 
oli N13 klassis 4. ja 6., M17 
klassis oli Magnar Aruo-
ja 4. ja 8., Peeter Kompus 
6. ja 5., Kaius Loos 8. ja 10. 
Kristel Viigipuu lõpetas in-
dividuaalvõistluse naiste 
arvestuses 4. kohaga, tei-
sel päeval ta ei startinud. 
Meesveteranide M50 klas-
sis Heiki Mäesalul kum-
malgi distantsil konkuren-
te polnud ja vanuseklas-
si meistritiitel kuulus talle. 
Harrastajatest oli mõlemal 
võistluspäeval parim Kas-
par Songissepp Kalmer Kil-
vitsa ees.

18.-19. augustil Pär-
numaal Jõulumäe 
männimetsades toi-
munud laskeorien-
teerumise maailma-
meistrivõistlustelt 
tuli Elvasse meistri-
tiitel ja kaks hõbe-
medalit.

Milvi Kapaun

Põneval maastikul ja 
tehniliselt nõudlikel ra-
dadel võistles Jõulumäe 
ümbruses kahel päeval 
120 sportlast kuuest rii-
gist. Kahe hõbemedaliga 
oli maailmameistrivõist-
luste edukaim laskeorien-
teeruja Eveli Saue, kes sai 
nii tavarajal kui sprindi-
võistlusel teise koha. Ta-
varaja võistlus koosnes 
märkeorienteerumisest 
(kaardiharjutus), suund-
orienteerumisest ja lask-
misest. Naiste põhiklassis 
lõpetas Eveli Saue 7000 
meetri pikkuse 17 kont-
rollpunktiga raja tiitli-
kaitsja rootslanna Emelie 
Eklöfi (2:12.50) järel aja-
ga 2:17.41. Suundorien-
teerumises ja lasketiirus 
kindlalt võistelnud Sauel 
oli eksimusi märkeorien-
teerumises. Karmen Al-
nek sai 22 lõpetanu hul-
gas 12. koha.

Veteranide N35-45 va-
nuseklassis kaitses tiit-

lit Airi Alnek, kes tu-
li maailmameistriks las-
keorienteerumises nüüd 
juba seitsmendat korda. 
Üheksa kontrollpunktiga 
3800 meetri pikkusel ra-
jal oli ülekaalukalt võit-
nud elvalanna tulemu-
seks 2:13.07. Teise koha 
saanud soomlanna Su-
san Humppi kaotas üle 
veerand tunni, aeg oli 
2:29.43.

Pühapäeval toimu-
nud sprindirajal jäi Eveli 
Sauel kuldmedalist puu-
du 13 sekundit. Viieteist-
kümne kontrollpunktiga 
3730 meetri pikkusel ra-
jal sai ta nelja möödala-
su juures ajaga 29.06 hõ-
bemedali. Võitis maa-
ilmameistrivõistlustelt 
oma esimese tiitlivõidu 
saanud rootslanna Ale-
xandra Bjärrenholt ajaga 
28.53, kes ei tabanud tii-
rudes märki seitsmel kor-
ral.

Karmen Alnek sai 14. 
koha. Sprindivõistlusel 
osales ka Airi Alnek N21 
klassis (3730m; 15KP), 
kus sai tugevas kon-
kurentsis põhidistantsi 
võistlejate hulgas 18. ko-
ha.

2013. aasta maailma-
meistrivõistlused laske-
orienteerumises toimu-
vad Rootsis.

18. augustil Elva lä-
histel Kulbilohu krossira-
jal toimunud Eesti meist-
rivõistluste kuues etapp 
rallikrossis tõi raja äärde 
hooaja publikurekordi. 
TouringCar klassis (ta-
gaveolised) sai Konguta 
vallas elav Kalmer Vaht 
autol Lada 2101 teise ko-
ha. Tihe rebimine oli juba 
eelsõitudes Kalmer Va-
hil Rommi Pukiga (BMW 
318). A-finaalis juhtis üle 
poole finaalsõidust Pukk, 
siis aga pääses Vaht juhti-
ma ja võitis kodurajal sõi-
du. Tubli teise koha sai 
hooaja esimest võistlust 
teinud Kevo Kärp (Lada 
2101), Rommi Pukk pi-
di leppima kolmanda ko-
haga.

Super Car masinaklas-
sis oli sõitmas ka soomla-
ne Marko Jokkinen (Ford 
Fiesta Mk 6 T16), kes aga 
tehnika altvedamise tõt-
tu kahjuks A-finaali ei 
jõudnud. Võitis iga eta-

piga järjest paremat sõi-
tu teinud Ruve Veski, tei-
ne oli Sten Karuks. Meist-
rivõistluste sarja edeta-
belijuht Helmet Palm oli 
Kulbilohu rajal kolmas. 
Pjedestaalimehed võist-
lesid autodel Mitsubishi 
Lancer EVO VI.

Super 1600 klassis või-
tis Lada Samaral sõitnud 
Janno Ligur, teise koha 
sai Reinsalu spordiklubi 
sõitja Riho Loit (Honda 
Civic), kolmas oli Andre 
Kurg (Lada Samara).

ERK juunior klassis oli 
kiireim meistrisarja ede-
tabeli liider Casper Erik-
son (Volkswagen Golf II).

Eesti meistrivõistlus-
te järgmine etapp ralli-
krossis sõidetakse 8. sep-
tembril Põltsamaa lähis-
tel Piiroja rajal. Viimane, 
8. etapp toimub 29. sep-
tembril Kulbilohu rajal, 
kus otsustatakse hooaja 
Eesti meister rallikros-
sis. EPP

Sportlik päev rannas

Airi Alnek taas maailmameister

Kalmer Vaht võitis kodurajal

Elva triatlonil oma vanuseklassi kiireim ujuja Cevin Anders Siim (pildil ülemine) lõpetas Verevi avaveeujumise 
põhidistantsi tugevas konkurentsis kolmandana. Foto: Milvi Kapaun

Kõiv ja Sikk tõid Elvasse kulda

Airi Alnek.

Kauri Kõiv tuli suvebiath-
lonis kahekordseks Eesti 
meistriks. 
Foto: Uku Vislapuu

Eveli Saue.
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Sel pühapäeval, 26. au-
gustil toimub Elvas Vere-
vi rannajooks, mis on üht-
lasi Elva Jooksusarja teine 
etapp. Lastejooksud (300-
600m) algavad alates kella 
12-st, start 2,6 kilomeetri-
sele põhidistantsile antak-
se kell 13.00

Jooksu eripäraks on mõ-
nesajameetrised liivased 
lõigud, valdav enamus ra-
jast aga kulgeb staadio-
ni ja ujula vahelises park-

metsas. Verevi rannajook-
su peeti ka 2009. ja 2010. 
aastal, meeste rajarekord 
on Kaur Kivistiku ja naiste 
oma Külli Pirksaare nimel.

Jooksu korraldajate hin-
nangul on Eestis küllalt pi-
kemaid rahvajookse, kuid 
suhteliselt vähe võimalu-
si lühemate maade armas-
tajatele. Verevi rannajooks 
annab võimaluse ka neile 
spordisõpradele, kes küm-
nekilomeetrist distantsi 

paljuks peavad ning jooks-
jatele, kellel paremad kii-
rusomadused. Harrastaja-
tele, kes soovivad sügisel 
joosta eeskätt senisest pa-
remini pikemaid distantse, 
on aga 2,6 kilomeetrine ra-
da heaks ergutavaks tren-
niks.

Lisainfot jooksu koh-
ta saab www.elvajooks.ee, 
kus toimub ka eelregistree-
rimine. Eelregistreerunu-
tele on osavõtt soodsam.

Elvas Järve tänaval on 
pühapäeval liiklus Verevi 
rannajooksu tõttu osaliselt 
häiritud vahemikus 13.00-
13.15. Järgmine ja ühtlasi 
tänavu viimane etapp El-
va Jooksusarjas on 28. ok-
toobril, mil toimub 5,2 ki-
lomeetrine Elva tänava-
jooks. Elva Jooksusarja 
liidrid on praegu Margus 
Pirksaar ja Leila Luik.

Priit Simson

Spordiklubi Altia judo-
kad lõpetasid kevadhoo-
aja traditsioonilise mat-
ka ja piknikuga, kus said 
kaasa lüüa ka lapsevane-
mad. Ühise piknikulaua 
taga veedeti lõbusalt aega 
ja peeti ka toredaid teate-
võistlusi. Juunikuus veet-
sid 24 judokat Otepää lä-
hedal Veski spordibaasis 
tegusa laagri – lisaks ta-
vapärastele rasketele tree-
ningutele toimusid erine-
vad võistlusmängud (jalg-
pall, puššpall jm.), kerge-
jõustiku võistlused, sauna-
õhtud ja viktoriin. Laagrit 
jäi meenutama laagri pilt 
ja särk. Lõkkeõhtul sepit-
sesid lapsevanemad üllatu-
se ja tõid laagrilistele klubi 
logoga suure tordi.

Kuid suvi polnud ainult 

puhkus. Karl-Ernst Saal 
ja Mairis Holter osalesid 
U17 Euroopa meistrivõist-
lustel Montenegros, mille-
le eelnesid treeninglaag-
rid ja Euroopa karikaeta-
pid Berliinis, Poolas ja Ve-
nemaal. Berliini etapil või-
tis Karl-Ernst esimeses rin-
gis Lukas Rauchi Saksa-
maalt, kuid pidi järgmises 
ringis võtma vastu kaotu-
se hilisemalt viienda ko-
ha omanikult lätlaselt Du-
da Daviselt. Poolas võitis 
Karl teise ringi kohtumises 
poolakat Jakub Roslonows-
kit, kuid kaotas siis kaa-
lu võitnud Venemaa esin-
dajale Zaur Ramazanovi-
le. Kaotus ukrainlasele lo-
hutusringis jättis Karli 12. 
kohale. Montenegros Bari 
linnas toimunud Euroopa 

meistrivõistluste teises rin-
gis kaotas Karl-Ernst hil-
jem pronksi võitnud Mon-
tenegro esinumbrile Ar-
so Milicale ja tulemuseks 
12. koht. Mairis Holter või-
duarvet avada ei suutnud. 
Poiste osalemist Euroopa 
karikaetappidel ja Euroopa 
meistrivõistlustel toetasid 
Saint Gobain Sekurit Eesti 
AS, Nõo vallavalitsus, Ma-
repleks OÜ, Respom OÜ ja 
Elva linnavalitsus.

Elvas treeningutega 
alustanud ja nüüd Do klubi 
esindav Tevol Tamm teeb 
mehetegusid kuni 66 kg 
kaaluvate juunioride klas-
sis. Leedu etapil sai Tevol 
kaela hõbemedali, võites 
neli vastast ja kaotades fi-
naalis Venemaa esindajale. 
Ungaris toimunud Euroo-

pa karikaetapil andsid neli 
võitu ja kaks kaotust 7. ko-
ha. Saksamaal võitles Te-
vol end viiendaks, saavuta-
des viis võitu ja kaks kao-
tust.

Rühmatreeningutega 
alustame 17. septembrist. 
Täpsem info spordiklu-
bi Altia kodulehelt http://
skaltia.ee/

Marek Pihlak, treener

Eelmises Elva Postipoisis 
ilmunud judolugu “Judokad 
treenisid ja puhkasid laag-
ris” oli kahjuks eelmise aas-
ta kirjatükk, mis eksikom-
bel leheveergudele sattus. 
Toimetus kahetseb juhtu-
nut, vabandust lehelugeja-
te ees.

lEIDa laKSon
Mälestame kauaaegset 

naabrimemme.
Südamlik kaastunne tütre perele.
Naabrid Tiiu, Larissa, Marta, Olev, 

Einar, Elmar ja Avo peredega

Kui tellitud ajaleht Elva Postipoiss 
laupäeval postkastis ei ole, 

andke sellest toimetusele teada 
tel. 730 9899 (E-N)

või e-mail
epoiss@kodu.ee

OÜ RAO Metall ostab Elvas Kir-
de 4 E-R 8-17, L 9-14, P suletud, 
värvilist ja vanametalli. Vajadu-
sel transport ja lõikamine. Tule ja 
laenuta meilt tasuta vanametalli-
käru. 5307 6136, www.raometall.
ee

Müüa kasutuses olnud plastik-
aknad, 155 x 140 cm (2 tk), 215 
x 140 cm. 524 2232
Müüa mesilasperesid. 517 4014
Müüa küttepuid. 5554 8030
Müüa puitbrikett, kaminapuud, 
kütteklots. 528 9398
Müüa turbabriketti kojutoomise-
ga. Tel. 506 6684
Lõhutud küttepuud koos koha-
letoomisega (hind alates 26 €/
rm). 509 3453
Müüa lõhutud küttepuud (lepp 
al 28€ rm, kask al 34€ rm). Hind 
koos veoga, koorem 6 rm. 5394 
6271
Müüa küttepuud. 513 2927
Männikooremultš. 5197 8500
Kasumetsa Küttekontor müüb 
erinevat sorti kvaliteetset kütte-
puud. 529 2305; 734 9800
Müüa soodsa hinnaga talu seali-
ha. Info tel. 505 9151

Ehitusprahi, mööbli ja koduteh-
nika äravedu. 513 2927
Korstnapühkimisteenus 4 kutse-
tunnistusega spetsialistilt. Akt ja 
transport Elvasse lisatasuta. OÜ 
Tartu Tuli teenindab Elva piirkon-
da 28.08 ja 30.08. Info ja bronee-
rimine 730 5387
Veoteenus kaubikuga, kande-
jõud 2,1 t. 5893 3828
Kaevetööd miniekskavaatoriga, 
metsa väljavedu MTZ traktoriga. 
5804 3735
Akende pesu, veerennide pu-
hastus, koristustööd ja ohtlike 
puude lõikus. 5638 8994
Pottsepatööd. R. Rebane 554 
3486
Ohtlike puude raie. 5810 8597

Ohtlike puude raie. 5679 6176
Arvestite, boilerite paigaldus, pu-
hastus. Santeh tööd. Kuivkäimla-
te ümberehitus. 5362 6227
Tänavakivide paigaldus, haljas-
tus. 5399 1106 Tänavakivimees
OÜ Nikpo teeb katlamajade, küt-
tesüsteemide, maaküttesüstee-
mide ja santehnilisi töid. Garantii. 
506 8509
Plaatimis- ja santehnilised tööd, 
saunade ehitus. Vanast vanni-
toast uus. 5399 1106
Korstnapühkimine, kaasaegsed 
töövahendid www.tahmatont.ee 
Tel. 5392 9445
Korstnapühkimine, korstnapitsi-
de, ahjude ja pliitide ehitus, re-
mont. Tel. 5557 9399
Starterite, generaatorite remont. 
Hüdrovoolikud ja tarvikud. 529 
1979; 730 3607
Laenud. OÜ Kredinaator 516 
4024

AS Eesti Post otsib Elva postkon-
torisse 1,0 koormusega kliendi-
teenindajat. Täpsem info ja kan-
dideerimine: Triin Liisma (triin.
liisma@post.ee, tel 5919 9900)
Waide motell pakub tööd admi-
nistraatorile-klienditeenindaja-
le. Tööks vajalik arvutioskus ja 
inglise keel. CV saata hiljemalt 
04.09.2012 kontor@waide.ee või 
tuua kohapeale.

Üürile anda kaubanduspind 65 
m² Elva kesklinnas. 501 2888
Üürile anda erineva suurusega 
laoruumid. 501 2888
Üürile anda kaubanduspind 
1m² 1€. 503 2954
Üürile anda ahiküttega korter 
tuba+köök Elva kesklinnas. 
5554 4548
Müüa 3toaline rõduga korter Ar-
bimäel. 5358 6667
Ostan maja Elvas või vahetan 
kahe mugavustega kahetoalise 
korteri vastu (Elvas ja Kambjas) 
+ kompensatsioon. 5552 4029

Lõbusad laagrilised. Foto: Marek Pihlak

Mälestame Rõngu maaliringi 
juhendajat

Eha anIErI

Sügav kaastunne omastele.
Mari, Maarja, Ellen, Tiina ja 

Koidu

Südamlik kaastunne Vellole
kalli abikaasa

Eha anIErI
surma puhul.

Milvi, Maimu, Laine, Helle, 
Maire, Maaja, Merike, Eha V.

Sügav kaastunne Vellole laste ja 
lastelastega kalli

Eha anIErI
kaotuse puhul.

Urve ja Viire peredega, Linda, 
Mare, Milvi, perekond Eamets, 

Reet ja Jaak

lEIDa laKSon

Siiras kaastunne Luulele ja 
Reinule perega ema, ämma ja 

vanaema surma puhul.

Mare, Toivo, Erkki pere,
Maie, Mati

Südamlik tänu naabritele 
Tuletõrje ja Kirde tänavalt, 
endistele töökaaslastele 

õmblusateljeest, sugulastele 
ja sõpradele, kes jagasid meie 

leina armsa

 leida laksoni
ärasaatmisel.

Leinajad

Pühapäeval toimub Verevi rannajooks

Judokad suvel pikalt ei puhanud
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ELVA KAUBANDUSKESKUSES
ja ARBIMÄEL

PALJU HÄID PAKKUMISI KOOLI ALGUSEKS!

10. septembrini kampaania

Krookused 0.20
Tulbid 0.45
Liiliad 1.-

NÄDALALÕPU PAKKUMISED SÄÄSTUKAARDIGA
23. - 26. august:

 Tavahind Soodushind  
  säästukaardiga  

Naturaalne tursamaks 240g 2.35 1.49
Filterkohv Paula 500g 4.22 2.59

Kobartomat kg 1.25 1.09
Nektariin kg 1.49 1.15

Seapraad kamarata kg pakendis ~1,5kg 3.59

Väliaias uus valik püsikuid!

Kaupluses AED JA KODU
Müügil LILLESIBULAD


